

# 指定專業/界別課程資助計劃

「指定專業/界別課程資助計劃」(資助計劃)於2015/16學年推行，資助學生修讀選定範疇的指定全日制經本地評審自資學士學位課程。資助計劃的目的，除善用自資界別的供應以增加資助學士學位課程的學額外，亦可為有殷切人力需求的行業培育人才，並且鼓勵自資界別在課程發展方面配合香港的社會及經濟發展需要。另外，資助計劃亦支援自資專上教育界別的健康和可持續發展，以便與大學教育資助委員會資助界別相輔相成，開拓並提供多元化的升學機會。

政府由2018/19學年開始把資助計劃恆常化，並將學士學位課程的資助學額由每屆約1 000名增加至約3 000名。已入讀有關指定課程的合資格學生亦可在該學年起享有資助。




資助計劃由2019/20學年起擴大資助範圍，資助每屆約2 000名學生修讀選定範疇的指定全日制經本地評審自資副學位課程。已入讀有關指定課程的合資格學生亦可享有資助。


## 受資助學士學位課程(2021/22學年入學)

在2021/22學年，資助計劃將資助八所專上院校（包括明愛專上學院、珠海學院、香港樹仁大學、香港恒生大學、香港公開大學、東華學院、香港伍倫貢學院及職業訓練局-香港高等教育科技學院）共45個課程的3 200個學額。指定課程屬於建築及工程、電腦科學、創意工業、金融科技、護理、保險、物流、運動及康樂、檢測及認證和旅遊及款待十個有殷切人力需求的行業範疇。

資助計劃按兩級制提供單位資助：非實驗室為本課程，每年資助可達44,100元；實驗室為本課程，每年資助可達76,800元。詳情請參閱下表：

聯招課程編號	院校	範疇	課程	資助學額	最高資助金額 (註一) (元)
JSSA01	 明愛專上學院	護理	護理學榮譽學士	400	76,800
JSSA02		創意工業	數碼娛樂科技(榮譽)理學士(註二)	30	44,100
JSSA03		護理	物理治療學(榮譽)理學士	50	76,800
JSSA04		電腦科學	人工智能(榮譽)理學士	30	44,100
JSSC02	 珠海學院	建築及工程	建築學(榮譽)理學士	60	44,100
JSSC03		電腦科學	資訊科學(榮譽)理學士	30	44,100
JSSC04		創意工業	傳播及跨媒體(榮譽)文學士	30	44,100
JSSH01	 香港恒生大學	物流	供應鏈管理工商管理(榮譽)學士	105	44,100
JSSH02		保險	精算及保險(榮譽)理學士	35	44,100
JSSH03		電腦科學	應用及人本計算學(榮譽)文學士	60	44,100
JSSH04		金融科技	數據科學及商業智能學(榮譽)理學士	70	44,100
JSSH05			管理科學與資訊管理(榮譽)學士	65	44,100
JSSH06		創意工業	藝術設計(榮譽)文學士	40	76,800
JSST01	 東華學院	護理	護理學(榮譽)健康科學學士	350	76,800
JSST02			醫療化驗科學(榮譽)理學士	45	76,800
JSST03			放射治療學(榮譽)理學士	15	76,800
JSST04			職業治療學(榮譽)理學士	60 (註三)	76,800
JSST05			物理治療學(榮譽)理學士	50	76,800

聯招課程編號	院校	範疇	課程	資助學額	最高資助金額 (註一) (元)	
JSSU12	 香港公開大學	創意工業	創意寫作與電影藝術榮譽文學士	80	44,100	
JSSU14			動畫及視覺特效榮譽藝術學士	80	76,800	
JSSU15			影像設計及數碼藝術榮譽藝術學士 (註四)	80	76,800	
JSSU40		護理	護理學榮譽學士(普通科)	325	76,800	
JSSU50			護理學榮譽學士(精神科)	125	76,800	
JSSU55			物理治療學榮譽理學士	40	76,800	
JSSU65		檢測及認證	檢測和認證榮譽工學士	100	76,800	
JSSU68			檢測科學和認證榮譽理學士	30	76,800	
JSSU69			食品測試科學榮譽理學士	30	76,800	
JSSU70		電腦科學	數據科學及人工智能榮譽理學士 (註五)	25	44,100	
JSSU71			互聯網科技榮譽電腦學學士	60	44,100	
JSSU90		旅遊及款待	國際款待及景區管理榮譽學士	80	44,100	
JSSU95		運動及康樂	運動及康樂管理榮譽學士	40	44,100	
JSSU96		金融科技	金融科技及創新榮譽工商管理學士	40	44,100	
JSSU97		物流	環球市場及供應鏈榮譽工商管理學士	50	44,100	
JSSV01		 職業訓練局 — 香港高等教育科技學院	創意工業	時裝設計(榮譽)文學士	50	76,800
JSSV02				產品設計(榮譽)文學士	45	76,800
JSSV03			建築及工程	園境建築(榮譽)文學士	40	44,100
JSSV04	旅遊及款待		廚藝及管理(榮譽)文學士	30	44,100	
JSSV05	建築及工程		土木工程(榮譽)工學士	50	76,800	
JSSV07			園藝樹藝及園境管理(榮譽)理學士 (註六)	50	44,100	
JSSV08			測量學(榮譽)理學士	50	44,100	
JSSV09	運動及康樂		運動及康樂管理(榮譽)社會科學學士	50	44,100	
JSSV11	電腦科學/ 創意工業		創新及多媒體科技(榮譽)理學士	30	44,100	
JSSV12	電腦科學		資訊及通訊科技(榮譽)理學士	40	44,100	
JSSW01	 UOW COLLEGE HONG KONG 香港伍倫真學院		物流/ 旅遊及款待	營運及管理(榮譽)航空學士	25	44,100

聯招課程編號	院校	範疇	課程	資助學額	最高資助金額 (註一) (元)
JSSY01	 香港樹仁大學	金融科技	金融科技(榮譽)商學士	30	44,100

註一：資助課程的學費已於有關院校網頁公布。

註二：課程於2020/21學年由數碼娛樂(榮譽)理學士改名為數碼娛樂科技(榮譽)理學士。

註三：收生人數有待香港學術及職業資歷評審局及相關專業團體批准。

註四：課程於2020/21學年由電影設計及攝影數碼藝術榮譽藝術學士改名為影像設計及數碼藝術榮譽藝術學士。

註五：課程將於2021/22學年由數據科學榮譽理學士改名為數據科學及人工智能榮譽理學士。

註六：課程於2020/21學年由園藝及園境管理(榮譽)文學士改名為園藝樹藝及園境管理(榮譽)理學士。

## 報讀及錄取方法







1. 學士學位課程的資助學額主要透過「大學聯合招生辦法」<sup>1</sup>(聯招)分配,應屆香港中學文憑考試考生應通過聯招報讀。資助計劃下的指定學士學位課程在聯招系統的「資助類別」為「SSSDP」。
2. 若想通過聯招報讀香港公開大學提供的資助計劃以外的自資課程,須留意在聯招系統下,香港公開大學的自資課程在「資助類別」會列明為「自資課程」,而其聯招課程編號亦與本資助計劃的課程編號不同。
3. 資助計劃的參與院校只會在聯招結果公布後而仍有剩餘資助學額的情況下,才會考慮非聯招申請人<sup>2</sup>的申請。有關院校將於聯招結果公布後在各自的網站公布資助計劃下各學士學位課程的剩餘學額,本地非聯招申請人可向有關的院校直接提交申請。本地非聯招申請人入讀資助學額的數目,將不多於各指定課程資助學額的10%。同學應參閱有關院校的網站,以了解其錄取安排,包括申請的開始日期和截止日期。

## 受資助副學位課程(2021/22學年入學)

在2021/22學年,資助計劃將資助八所專上院校(包括明愛白英奇專業學校、明愛專上學院、港專學院、香港大學專業進修學院保良局何鴻燊社區書院、香港專業進修學校、香港公開大學(包括李嘉誠專業進修學院)、東華學院及青年會專業書院)共32個課程的2 546個學額。指定課程屬於建築及工程、電腦科學、創意工業、護理、運動及康樂和旅遊及款待六個有殷切人力需求的行業範疇。

資助計劃按兩級制提供資助:非實驗室為本課程,每年資助可達22,050元;實驗室為本課程,每年資助可達38,400元,詳情請參閱下表:

院校	範疇	課程	資助學額	最高資助金額 (註一) (元)
 明愛白英奇專業學校	創意工業	設計學高級文憑	80	38,400
	護理	健康護理高級文憑	120	38,400
		配藥高級文憑	100	38,400
	旅遊及款待	款待管理學高級文憑	80	22,050

院校	範疇	課程	資助學額	最高資助金額 (註一) (元)
 明愛專上學院	護理	普通科護理學高級文憑	50	38,400
 香港專科學院	運動及康樂	體適能、教練及運動管理高級文憑 (註二)	80	22,050
 香港大學專業進修學院 保良局何鴻燊社區書院	護理	食品健康及商業管理學高級文憑	30	38,400
		社康照顧高級文憑	30	38,400
		醫療及保健產品管理高級文憑	120	38,400
		營養及食品管理高級文憑	160	38,400
	運動及康樂	體育及康樂管理高級文憑	120	22,050
		運動教練學及運動表現高級文憑	160	22,050
	旅遊及款待	酒店管理高級文憑	100	22,050
		旅遊、會展及節目管理高級文憑	100	22,050
		旅遊及酒店管理高級文憑	100	22,050
 香港專業進修學校	電腦科學	電腦學高級文憑 (流動應用程式及遊戲開發)	40	22,050
	創意工業	創意設計及媒體高級文憑 (數碼影像/視覺傳達)	40	38,400
	旅遊及款待	旅遊業管理高級文憑 (航空服務/西式廚藝/酒店款待/旅遊及項目管理) (註三)	160	22,050
 香港公開大學 (包括李嘉誠專業進修學院)	護理	普通科護理學高級文憑	63	38,400
		精神科護理學高級文憑	53	38,400
	建築及工程	工程學高級文憑 (土木工程)	20	38,400
	創意工業	數碼時裝設計高級文憑	15	38,400
		室內設計高級文憑	30	38,400
		流行音樂及音樂製作高級文憑	30	38,400
	護理	醫療護理高級文憑	330	38,400
	旅遊及款待	航空及停機坪管理高級文憑	20	22,050
		度假區及主題樂園管理高級文憑	30	22,050
		旅遊及航空業高級文憑	30	22,050
旅遊及款待業高級文憑		25	22,050	
 東華學院	護理	健康科學高級文憑	50	38,400
		護理學高級文憑	150	38,400
 青年會專業書院	旅遊及款待	酒店及旅遊管理高級文憑	30	22,050

註一：資助課程的學費已於有關院校網頁公布。

註二：由2021/22學年起，課程將由香港專業進修學校轉為由港專學院營辦。

註三：課程於2020/21學年由旅遊業管理高級文憑（航空及郵輪服務／西式廚藝／酒店款待／旅遊及項目管理）改名為旅遊業管理高級文憑（航空服務／西式廚藝／酒店款待／旅遊及項目管理）。

### 報讀及錄取方法

1. 副學位課程的資助學額根據現時自資副學位課程的收生方法，由院校直接收生。
2. 同學可直接向有關院校申請報讀獲資助的課程。應屆香港中學文憑考試的考生亦可透過專上課程電子預先報名平台 (E-APP) 在香港中學文憑考試放榜前預先報讀大部分指定副學位課程。
3. 資助計劃適用於 (a) 在香港中學文憑考試其中五科（包括英國語文科及中國語文科）達到第2級或以上的成績; (b) 成功修畢毅進文憑課程; 或 (c) 持有職業訓練局頒發的基礎課程文憑的本地學生。參加計劃的院校也可錄取獲其他相關資歷的本地學生，但人數不得超過各指定課程資助學額的40%。

### 資助安排

經資助計劃入學的學生無需入息及資產審查，便可獲得資助。受資助學生只需繳付扣除資助後的學費。例如，2021/22學年明愛專上學院的護理學榮譽學士課程的學費為114,690元，同學在扣減了資助計劃下的76,800元資助後，實際應繳學費為每年37,890元。有需要的學生仍可就實際應繳的學費向在職家庭及學生資助事務處下的學生資助處申請學生資助。

### 資助計劃網站

有關資助計劃的其他資料，請瀏覽<http://www.cspe.edu.hk/sssdp>。

<sup>1</sup> <http://www.jupas.edu.hk/>

<sup>2</sup> 非聯招申請人指不符合「大學聯合招生辦法」申請資格的學生。一般包括只持有香港中學文憑考試成績以外的學歷或正在修讀全日制學士學位或副學位課程的申請人。

# Study Subsidy Scheme for Designated Professions/Sectors

The Study Subsidy Scheme for Designated Professions/Sectors (SSSDP) was launched in the 2015/16 academic year to subsidise students to pursue designated full-time locally accredited self-financing undergraduate programmes in selected disciplines. SSSDP aims to increase the supply of subsidised undergraduate places by leveraging on the supply of the self-financing sector to nurture talent in support of specific industries with keen manpower demand; and to encourage the self-financing sector to offer programmes in selected disciplines that meet Hong Kong's social and economic needs. Further, SSSDP aims to support the healthy and sustainable development of the self-financing post-secondary education sector to complement the University Grants Committee-funded sector in broadening and diversifying study opportunities.



SSSDP was regularised from the 2018/19 academic year with an increased number of subsidised places in undergraduate programmes from about 1 000 per cohort to about 3 000 per cohort. Eligible continuing students of the designated undergraduate programmes also started receiving the subsidy from the 2018/19 academic year.



The scope of SSSDP was expanded from the 2019/20 academic year to benefit about 2 000 students per cohort enrolling in designated full-time locally accredited self-financing sub-degree programmes in selected disciplines. Eligible continuing students of the designated sub-degree programmes also receive the subsidy.


## **Subsidised Undergraduate Programmes (Admission in the 2021/22 Academic Year)**

In the 2021/22 academic year, SSSDP will subsidise a total of 3 200 places under 45 programmes offered by eight post-secondary institutions (including Caritas Institute of Higher Education, Chu Hai College of Higher Education, Hong Kong Shue Yan University, The Hang Seng University of Hong Kong, The Open University of Hong Kong, Tung Wah College, UOW College Hong Kong, and Vocational Training Council - Technological and Higher Education Institute of Hong Kong). The selected programmes fall under ten disciplines with keen manpower demand, namely Architecture and Engineering, Computer Science, Creative Industries, Financial Technology, Health Care, Insurance, Logistics, Sports and Recreation, Testing and Certification, and Tourism and Hospitality.



The unit subsidy is administered by a two-tier arrangement in which a subsidy of up to \$44,100 per academic year is provided to programmes which are non-laboratory-based while a higher subsidy of up to \$76,800 per academic year is provided to programmes which are laboratory-based. Details are as follows:

JUPAS Catalogue No.	Institutions	Disciplines	Programmes	Number of Subsidised Places	Maximum Subsidy Amount (Note 1) (\$)
JSSA01	 Caritas Institute of Higher Education	Health Care	Bachelor of Nursing (Honours)	400	76,800
JSSA02		Creative Industries	Bachelor of Science (Honours) in Digital Entertainment Technology (Note 2)	30	44,100
JSSA03		Health Care	Bachelor of Science (Honours) in Physiotherapy	50	76,800
JSSA04		Computer Science	Bachelor of Science (Honours) in Artificial Intelligence	30	44,100
JSSC02	 Chu Hai College of Higher Education	Architecture and Engineering	Bachelor of Science (Honours) in Architecture	60	44,100
JSSC03		Computer Science	Bachelor of Science (Honours) in Computer Science	30	44,100
JSSC04		Creative Industries	Bachelor of Arts (Honours) in Communication and Crossmedia	30	44,100

JUPAS Catalogue No.	Institutions	Disciplines	Programmes	Number of Subsidised Places	Maximum Subsidy Amount (Note 1) (\$)
JSSH01	 The Hang Seng University of Hong Kong	Logistics	Bachelor of Business Administration (Honours) in Supply Chain Management	105	44,100
JSSH02		Insurance	Bachelor of Science (Honours) in Actuarial Studies and Insurance	35	44,100
JSSH03		Computer Science	Bachelor of Arts (Honours) in Applied and Human-Centred Computing	60	44,100
JSSH04		Financial Technology	Bachelor of Science (Honours) in Data Science and Business Intelligence	70	44,100
JSSH05			Bachelor of Management Science and Information Management (Honours)	65	44,100
JSSH06		Creative Industries	Bachelor of Arts (Honours) in Art and Design	40	76,800
JSST01	 Tung Wah College	Health Care	Bachelor of Health Science (Honours) in Nursing	350	76,800
JSST02			Bachelor of Science (Honours) in Medical Laboratory Science	45	76,800
JSST03			Bachelor of Science (Honours) in Radiation Therapy	15	76,800
JSST04			Bachelor of Science (Honours) in Occupational Therapy	60 (Note 3)	76,800
JSST05			Bachelor of Science (Honours) in Physiotherapy	50	76,800

JUPAS Catalogue No.	Institutions	Disciplines	Programmes	Number of Subsidised Places	Maximum Subsidy Amount (Note 1) (\$)
JSSU12	 The Open University of Hong Kong	Creative Industries	Bachelor of Arts with Honours in Creative Writing and Film Arts	80	44,100
JSSU14			Bachelor of Fine Arts with Honours in Animation and Visual Effects	80	76,800
JSSU15			Bachelor of Fine Arts with Honours in Imaging Design and Digital Art (Note 4)	80	76,800
JSSU40		Health Care	Bachelor of Nursing with Honours in General Health Care	325	76,800
JSSU50			Bachelor of Nursing with Honours in Mental Health Care	125	76,800
JSSU55			Bachelor of Science with Honours in Physiotherapy	40	76,800
JSSU65		Testing and Certification	Bachelor of Engineering with Honours in Testing and Certification	100	76,800
JSSU68			Bachelor of Science with Honours in Testing Science and Certification	30	76,800
JSSU69			Bachelor of Science with Honours in Food Testing Science	30	76,800
JSSU70		Computer Science	Bachelor of Science with Honours in Data Science and Artificial Intelligence (Note 5)	25	44,100
JSSU71			Bachelor of Computing with Honours in Internet Technology	60	44,100
JSSU90		Tourism and Hospitality	Bachelor of International Hospitality and Attractions Management with Honours	80	44,100
JSSU95		Sports and Recreation	Bachelor of Sports and Recreation Management with Honours	40	44,100
JSSU96		Financial Technology	Bachelor of Business Administration with Honours in Financial Technology and Innovation	40	44,100
JSSU97		Logistics	Bachelor of Business Administration with Honours in Global Marketing and Supply Chain Management	50	44,100



JUPAS Catalogue No.	Institutions	Disciplines	Programmes	Number of Subsidised Places	Maximum Subsidy Amount (Note 1) (\$)	
JSSV01	Thei Vocational Training Council - Technological and Higher Education Institute of Hong Kong	Creative Industries	Bachelor of Arts (Honours) in Fashion Design	50	76,800	
JSSV02			Bachelor of Arts (Honours) in Product Design	45	76,800	
JSSV03		Architecture and Engineering	Bachelor of Arts (Honours) in Landscape Architecture	40	44,100	
JSSV04		Tourism and Hospitality	Bachelor of Arts (Honours) in Culinary Arts and Management	30	44,100	
JSSV05		Architecture and Engineering	Bachelor of Engineering (Honours) in Civil Engineering	50	76,800	
JSSV07			Bachelor of Science (Honours) in Horticulture, Arboriculture and Landscape Management (Note 6)	50	44,100	
JSSV08			Bachelor of Science (Honours) in Surveying	50	44,100	
JSSV09		Sports and Recreation	Bachelor of Social Sciences (Honours) in Sports and Recreation Management	50	44,100	
JSSV11		Computer Science / Creative Industries	Bachelor of Science (Honours) in Multimedia Technology and Innovation	30	44,100	
JSSV12		Computer Science	Bachelor of Science (Honours) in Information and Communications Technology	40	44,100	
JSSW01		 UOW COLLEGE HONG KONG 香港伍倫貢學院 UOW College Hong Kong	Logistics / Tourism and Hospitality	Bachelor of Aviation (Honours) in Operations and Management	25	44,100
JSSY01		 Hong Kong Shue Yan University	Financial Technology	Bachelor of Commerce (Honours) in Financial Technology	30	44,100

Note 1: Tuition fees of the subsidised programmes have been announced in the webpages of the respective institutions.

Note 2: The programme is renamed from Bachelor of Science (Honours) in Digital Entertainment to Bachelor of Science (Honours) in Digital Entertainment Technology in the 2020/21 academic year.

Note 3: The number of intake is subject to the approval of Hong Kong Council for Accreditation of Academic and Vocational Qualifications (HKCAAVQ) and the relevant professional body.

Note 4: The programme is renamed from Bachelor of Fine Arts with Honours in Cinematic Design and Photographic Digital Art to Bachelor of Fine Arts with Honours in Imaging Design and Digital Art in the 2020/21 academic year.

Note 5: The programme will be renamed from Bachelor of Science with Honours in Data Science to Bachelor of Science with Honours in Data Science and Artificial Intelligence in the 2021/22 academic year.

Note 6: The programme is renamed from Bachelor of Arts (Honours) in Horticulture and Landscape Management to Bachelor of Science (Honours) in Horticulture, Arboriculture and Landscape Management in the 2020/21 academic year.




### Application and Admission



1. Subsidised undergraduate places will be mainly allocated through the Joint University Programmes Admissions System<sup>1</sup> (JUPAS). Interested students who will take the 2021 HKDSE Examination should apply through JUPAS. Designated undergraduate programmes under SSSDP are listed under “SSSDP” by funding category under JUPAS.
2. If students wish to apply for non-SSSDP programmes offered by The Open University of Hong Kong via JUPAS, they should note that the self-financing programmes of The Open University of Hong Kong will be listed under “Self-financing” by funding category with a JUPAS Catalogue No. different from the programmes under SSSDP.
3. SSSDP participating institutions may consider applications from non-JUPAS applicants<sup>2</sup> for subsidised places under SSSDP programmes after the JUPAS offer, provided that there are unfilled subsidised places. SSSDP participating institutions will announce on their websites number of remaining subsidised places for each SSSDP undergraduate programme after the JUPAS offer. Non-JUPAS local applicants may submit applications to the relevant institutions direct. Participating institutions may admit local students via direct admission to no more than 10% of the subsidised places under each designated programme. Interested students should refer to the relevant institutions’ websites for their admission arrangements including the commencement date and deadline of the application.




### Subsidised Sub-degree Programmes (Admission in the 2021/22 Academic Year)

In the 2021/22 academic year, SSSDP will subsidise a total of 2 546 places under 32 programmes offered by eight post-secondary institutions (including Caritas Bianchi College of Careers, Caritas Institute of Higher Education, HKCT Institute of Higher Education, HKU SPACE Po Leung Kuk Stanley Ho Community College, Hong Kong College of Technology, The Open University of Hong Kong (including Li Ka Shing School of Professional and Continuing Education), Tung Wah College and YMCA College of Careers). The selected programmes fall under six disciplines with keen manpower demand, namely Architecture and Engineering, Computer Science, Creative Industries, Health Care, Sports and Recreation, and Tourism and Hospitality.

The unit subsidy is administered by a two-tier arrangement in which a subsidy of up to \$22,050 per academic year is provided to programmes which are non-laboratory-based while a higher subsidy of up to \$38,400 per academic year is provided to programmes which are laboratory-based. Details are as follows:

Institutions	Disciplines	Programmes	Number of Subsidised Places	Maximum Subsidy Amount (Note 1) (\$)
 Caritas Bianchi College of Careers	Creative Industries	Higher Diploma in Design	80	38,400
	Health Care	Higher Diploma in Health Care	120	38,400
		Higher Diploma in Pharmaceutical Dispensing	100	38,400
	Tourism and Hospitality	Higher Diploma in Hospitality Management	80	22,050
 Caritas Institute of Higher Education	Health Care	Higher Diploma in Enrolled Nursing (General)	50	38,400
 HKCT Institute of Higher Education	Sports and Recreation	Higher Diploma in Fitness, Coaching and Sports Management (Note 2)	80	22,050

Institutions	Disciplines	Programmes	Number of Subsidised Places	Maximum Subsidy Amount (Note 1) (\$)
 HKU SPACE Po Leung Kuk Stanley Ho Community College	Health Care	Higher Diploma in Food Health and Business Management	30	38,400
		Higher Diploma in Health and Social Care	30	38,400
		Higher Diploma in Medical and Health Products Management	120	38,400
		Higher Diploma in Nutrition and Food Management	160	38,400
	Sports and Recreation	Higher Diploma in Sport and Recreation Management	120	22,050
		Higher Diploma in Sport Coaching and Sport Performance	160	22,050
	Tourism and Hospitality	Higher Diploma in Hotel Management	100	22,050
		Higher Diploma in Tourism and Events Management	100	22,050
		Higher Diploma in Tourism and Hospitality Management	100	22,050
	 Hong Kong College of Technology	Computer Science	Higher Diploma in Computer Studies (Mobile Applications and Game Development)	40
Creative Industries		Higher Diploma in Creative Design and Media (Moving Image / Visual Communication)	40	38,400
Tourism and Hospitality		Higher Diploma in Tourism Management (Airline Services / Culinary / Hospitality / Tourism and Event Management) (Note 3)	160	22,050

Institutions	Disciplines	Programmes	Number of Subsidised Places	Maximum Subsidy Amount (Note 1) (\$)
 The Open University of Hong Kong (including Li Ka Shing School of Professional and Continuing Education)	Health Care	Higher Diploma in Nursing Studies (General Health Care)	63	38,400
		Higher Diploma in Nursing Studies (Mental Health Care)	53	38,400
	Architecture and Engineering	Higher Diploma in Engineering (Civil Engineering)	20	38,400
	Creative Industries	Higher Diploma in Digital Fashion Creation	15	38,400
		Higher Diploma in Interior Design	30	38,400
		Higher Diploma in Popular Music and Music Production	30	38,400
	Health Care	Higher Diploma in Health Care	330	38,400
	Tourism and Hospitality	Higher Diploma in Aviation and Ramp Management	20	22,050
		Higher Diploma in Resort and Theme Park Management	30	22,050
		Higher Diploma in Tourism and Airline Studies	30	22,050
Higher Diploma in Tourism and Hospitality Studies		25	22,050	
 Tung Wah College	Health Care	Higher Diploma in Health Science	50	38,400
		Higher Diploma in Nursing	150	38,400
 YMCA College of Careers	Tourism and Hospitality	Higher Diploma in Hotel and Tourism Management	30	22,050

Note 1: Tuition fees of the subsidised programmes have been announced in the webpages of the respective institutions.

Note 2: The programme will be operated by the HKCT Institute of Higher Education instead of the Hong Kong College of Technology in the 2021/22 academic year.

Note 3: The programme is renamed from Higher Diploma in Tourism Management (Airline and Cruise Services / Culinary / Hospitality / Tourism and Event Management) to Higher Diploma in Tourism Management (Airline Services / Culinary / Hospitality / Tourism and Event Management) in the 2020/21 academic year.

### **Application and Admission**

1. The admission for subsidised sub-degree places follows the prevailing admission mechanism for self-financing sub-degree programmes, i.e. direct admission by individual institutions.
2. Students can apply for admission to the designated sub-degree programmes under SSSDP through the institutions concerned direct. HKDSE candidates of current year could also lodge advance applications through Electronic Advance Application System for Post-secondary Programmes (E-APP) before the announcement of HKDSE results for most of the designated sub-degree programmes.
3. Local students who have attained (a) Level 2 or above in five HKDSE subjects including English Language and Chinese Language; (b) Diploma Yi Jin; or (c) Diploma of Foundation Studies awarded by the Vocational Training Council are eligible for subsidy for the sub-degree programmes under SSSDP. The participating institutions are allowed to admit local students with other relevant qualifications subject to a ceiling of 40% of the subsidised places of the designated programmes.

### **Subsidy Arrangement**

Students admitted to a subsidised place under SSSDP will receive non-means-tested subsidy. Tuition fee payable will be net of the applicable subsidy. For instance, the annual tuition fee for the Bachelor of Nursing (Honours) offered by the Caritas Institute of Higher Education will be \$114,690 in the 2021/22 academic year; the actual amount of annual tuition fee payable will be \$37,890 after deducting the \$76,800 subsidy under SSSDP. Students in need may still apply for student financial assistance from the Student Finance Office of the Working Family and Student Financial Assistance Agency in respect of the actual amount of tuition fee payable.

### **SSSDP Website**

For other information on SSSDP, please visit <http://www.cspe.edu.hk/sssdp>.

---

1 <http://www.jupas.edu.hk/>

2 Non-JUPAS applicants refer to students who are not eligible for registration under JUPAS. They are usually students with qualifications other than HKDSE Examination results; and those currently enrolling in a full-time bachelor's degree or sub-degree programme.